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Proces verbal nr. 3 din 27 aprilie 2017 
al şedinţei Adunării Generale 

 
 
I. Prezenţi la şedinţă:  

Invitați: 
Reprezentanții Fundației OAK: 
- Florence Tercier Holst-Roness, Directoare Programul pentru Femei; 
- Mia Vukojevic, Coordonatoare Programul pentru Femei; 
- Adriana Craciun, coordonator dezvoltare organizațională; 
Reprezentanții ONG-lor din Gagauzia: 
- Alexandru ....... Institutul psiho-social, Vulcănești; 
- Antonina Volcova, ONG ”Vesta”. 
 
Membrii Coaliției Naționale – 17 organizații/instituții publice; 

                                         Absent - Centrul de Plasament Temporar pentru Copii, Bălți. 
 

Secretar/facilitatator: Veronica Teleucă, coordonatoarea Coaliției Naționale. 
 
II. Agenda: 
1. Introducere. Pezentarea membrilor și noutăților; 
2. Prezentarea progreselor, provocărilor și așteptărilor membrilor Coaliției Naționale și a Fundației OAK; 
3. Prezentarea Planului de Acțiuni al Coaliției;  
4. Prezentarea candidaturilor organizațiilor „Vesta”, Comrat și a Centrului Psiho – social, Vulcănești; 
5. Prezentarea paginii web a Coaliţiei Naționale „stopviolenta.md”; 
6. Conluzii. Încheierea ședinței. 
 
1. Introducere. Pezentarea membrilor, retrospectiva realizărilor  

- Veronica Teleucă - a deschis ședința, a prezentat agenda și sopul vizitei Fundației OAK și a propus 
membrilor Coaliției Naționale să se prezinte și să descrie realizările profesionale şi opinia asupra 
realizărilor/provocărilor CN; 

- Florence Tercier Holst-Roness -  fiecare an de activitate al CN este un pas important înainte care 
face CN mai consolidată. Este o diferenţă simţitoare dintre membrii CN în 2016 şi membrii CN în 
2017 pentru  că a-ţi trecut printr-un proces amplu de reflecţie şi de asumare a unor decizii strategice 
cum ar fi, aspectul de înregistrare a CN, structura şi responsabilităţile membrilor Consiliului, 
elaborarea docuemntelor strategice şi consolidarea Secretariatului, delimitarea clară dintre 
Secretariat şi Centrul de Drept al Femeilor în calitate de organizaţie care administrează bugetul, etc. 
Este important ca procesul de consolidarea a CN să continue cu implicarea tuturor şi cu asumarea 
deciziilor.  

-  
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- Angelina Zaporojan-Pîrgari -  cele mai importante realizări ale CN sunt adoptarea proiectului de 
lege cu participarea CN, contribuţia membrilor CN la elaborarea Raportului UPR şi la elaborarea 
Strategiei Naţionale pentru Prevenirea şi Combaterea Violenţei (SNPV), proces coordonat de CDF. 
O realizare importantă a CDF este Raportul Costurile violenţei domestice, lansat în decembrie 2016 
şi organizarea atelierului COMBI la care au participat şi contribuit inclusiv membrii CN; 

- Daniela Misail - Nichitin – o realizare importantă este elaborarea Planului Strategic (PS) care a fost 
un proces dificil din cauza nivelului diferit de expertiză și experiență a participanților (începători și 
avansați). Urmează de ţinut cont de acest aspect la elaborarea altor documente strategice. O altă 
realizare este exerciţiul de cercetare şi ulterior de  aprobare a structurii care a fost un exerciţiu 
complicat dar care a fost necesar pentru maturitatea membrilor. Acest aspect poate fi discutat mai 
detaliat la prezentarea PS;  

- Simion Sîrbu – un aspect important a fost asistenţa oferită de dl. Gheorge Caraseni şi este necesar ca 
astfel de procese cum ar fi, elaborarea unor documente strategice, ateliere de consolidare a 
membrilor CN să beneficieze de asistenţa unor experţi; 

- Valentina Bodrug- Lungu – un succes al Coaliţiei este dialogul cu autorităţile. CN, împreună cu 
Platforma Egalităţii de Gen, a reuşit să sensibilizeze parlamentarii şi să promoveze proiectul de 
lege. Atunci cînd este nu doar o organizaţie, dar o voce unică a mai multor organizaţii, este mai 
uşor de pomovat schimbări la nivel legislativ şi de politici; 

- Ion Babici – Centrul de Resurse pentru Tineret „Dacia” are o experienţă relevantă în consolidarea 
capacităţilor organizaţiilor locale, dezvoltarea programelor de abilitare economică a tinerilor (circa 
150 de tineri care au beneficiat de asistenţa centrului au fost angajaţi), etc. Consider că unul din 
obiectivele majore ale CN trebuie să fie consolidarea capacităţilor membrilor, în special a 
organizaţiilor locale. Sunt necesare crearea unor parteneriate locale (am sugerat să fie inclusă ca o 
condiţie obligatorie la accesarea fondurilor din programul de Granturi Mici), organizarea unor 
şedinţe tematice, a unor servicii de consiliere Peer to Peer între membrii CN, etc; 

- Oxana Zavidei -  un avantaj enorm în calitate de membru al CN este faptul că pot beneficia de 
experienţa şi consilierea altor membri. În acest sens, în procesul de obţinere a unei încăperi pentru 
ONG „Stimul” am fost ajutată de către alţi coordonatoarea CN şi alţi membri cu experienţă, dl 
Simion Sîrbu care discutat inclusiv cu reprezentanţii APL-lui. Pe viitor, consider necesar de 
organizat întîlniri şi discuţii periodice între membrii CN pentru împărtăşirea bunelor practici; 

- Vitalia Surninova - o realizare importantă este faptul că Centrul Maternal Cahul, conform 
dispoziţiei Consiliului Local, poate acorda plasament şi asistenţă vicitmelor violenţei în familie şi 
cuplurilor mamă- copil din toată ţara şi faptul că pentru prima dată Centrul Maternal a obţinut un 
grant, fiind susţinuţi în acest proces de coordonatoarea CN şi de alţi membri cum ar fi, Centrul 
Maternal din Căuşeni; 

- Ina Grădinaru – consider că  CN este ca o platformă comună de discuţii pentru identificarea 
problemelor şi soluţiilor a profesioniştilor care lucrează în domeniu, fie psihologi, fie jurişti sau 
asistenţi sociali. Ieri, pe 26 aprilie, psihologii din cadrul CN au avut o întîlnire eficientă la care au 
discutat despre problemele din domeniu şi conceptul unei instruiri de durată pentru psihlogii care 
lucrează cu victimele violenţei şi am putea stabili pe viitor întîlniri periodice şi tematice pentru 
diverse categorii de profesionişti. Dacă să vorbim în termeni psihologici, avem acum o intervizare 
permanentă din partea coordonatoarei CN şi supervizare din partea Fundaţiei OAK.  

- Antonina Volcova – ONG „Vesta” are o experienţă în organizarea unor evenimente comune cu 
APL-le locale şi vreau să lansez invitaţia pentru membrii CN de a participa la un seminar privind 
metodele de interacţiune cu autorităţile publice locale care va avea loc la mijlocul lunii mai. Din 
experienţa proprie, recomandăm utilizarea metodelor moderne de comunicare, cum ar fi, vebinare, 
sesiunile skype, etc. 

- Victoria Rotaru – un exerciţiu dificil dar foarte util a fost aprobarea structurii care a demonstrat 
importanţa conştientizării şi asumării decziilor. Totodată, a mulţumit membrilor Consiliului de 
Adminstrare precedent care sunt deschişi pentru a ajuta mmebrii Consiliului actual 
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Florence Tercier Holst-Roness a întrebat membrii Coaliţiei referitor la decizia de a nu înregistra CN în 
calitate de persoană juridică, care sunt argumentele pentru a schimba în totalitate componenţa Consiliului şi 
pentru constituirea Consiliului din 7 membri şi nu 5. 

- Daniela Misail – Nichitin – de fapt, membrii au decis să se întoarcă la discuţii referitor la 
înregistrarea Coaliţiei în anul 2018. Decizia de a nu înregistra CN a fost determinate în mare parte 
de faptul că vor excluşi în calitate de membrii, instituţiile publice şi  acest process necesită o 
înţelegere a procesului şi responsabilităţii de care membri; 

- Ion Babici – un risc care poate apărea la momentul înregistrării CN este şi faptul că ea va deveni un 
concurent pntru organizaţii la accesarea fondurilor; 

- Veronica Teleucă - referitor la numărul membrilor, initial s-a decis 5 membri, ulterior s-a discutat 
despre faptul că Coaliţia va creşte numeric şi va fi mai dificil de implementat activităţile avînd doar 
5 membri în Consiliu. Totodată, s-a schimbat şi procedura de constituire, membrii s-au auto propus 
şi toate persoanele care şi-au înaintat candidaturile au fost alese. Referitor la faptul că membrii 
Consiliului nu mai reprezintă anumite servicii, această decizie este argumentată că la moment 
anumite servicii sunt unice cum ar fi, telefonul de încredere, programul pentru agresori, adăpost 
destinat exclusive victimelor violenţei în familie şi în acest caz 4 membri nu s-ar fi schimbat. Pentru 
subiecte tematice, care ar presupune implicarea doar anumitor membri, cu expertiză specifică, vor fi 
constituite grupuri de lucru. 

 
Sumarul discuţiilor/follow-up: 

- Consolidarea interacţiunii/comunicării membrilor CN (sesiuni peer to peer, şedinţe tematice, 
parteneriate locale, vizite de studiu, etc); 

- Consultarea/implicarea membrilor Consiliului de Administrare precedent în procesul de planificare 
şi implimentare; 

- Informarea membrilor CN de către Secretariat privind atelierul de instruire planificat de 
ONG“Vesta”; 

 
2. Prezentarea Planului Strategic 
Veronica Teleucă a prezentat procesul de elaborare a Planului Strategic (PS)  și planul de acțiuni  care 
include activități atît din Proiectul OAK 2016-2018, cît și din proiectul Strategiei Naționale. PS prevede 
trei Programe, Politici Publice, Sensibilizare și Consolidarea Capacităților Coaliției și membrilor CN. 

- Programul de politici publice: 
Implementarea programului este asigurată de grupul de lucru pe legislație care a elaborat anterior Raportul 
UPR. Grupul este constituit din reprezentanții Centrului de Drept al Femeilor, Promo-LEX, La Strada, 
Gender-Centru. Au fost prezentate acţiunile: 
Raportul alternativ pe marginea Convenţiei CEDAW care urmeayă a fi prezentat pînă în octombrie 2017. 

- Angelina Zaporojan-Pîrgari - la nivel de țară nu se elaborează un raport alternativ pe marginea 
Convenției. Termenul limită pentru stat este octombrie 2017. În cel mai scurt timp grupul se va întîlni 
pentru a discuta procesul de elaborarea a  raportului. 
 
Promovarea ratificării Convenții de la Istanbul 

- Veronica Teleucă - există o reticență din partea autorităților de a-și asuma un angajament pentru 
următoarea peroadă, de exemplu în Planul Național pentru Respectarea Drepturilor Omului (PNADO)  
aceasta activitate a fost transferată pentru anul 2022. 

- Daniela Misail-Nichitin a menționat că tedința autorităților este de a stabili realizarea unor obiectve 
majore la o perioadă de 7 ani dar cu toate acestea, acest obiectiv urmează de menținut.  

- Eleonora Grosu - ratificarea Convenţiei este precedată de elaborarea unui Raport de 
compatibilitatee și Studiu de fezablitate, incluse ca acțiuni în Planul de Acțiuni a Strategiei Naționale 
 
Elaborarea/revizuirea standardelor naționale minime de calitate 
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- Elena Burcă (liderul grupului pentru elaborarea standardelor) – grupul de lucru pe standarde s-a 
întrunit în două şedinţe la care a participa şi reprezentantului La Strada, cu rezultatele unui studiu 
privind situaţia în domeniu. Grupul a decis transferul acestei activităţi pentru anul 2017 şi să 
implicarea în procesul de discuţii a reprezentanților MMPSF și Consiliului de Acreditare; 

- Veronica Teleucă – în procesul de elaborare/revizuire a standardelor, membrii CN vor beneficia de 
asistenţa Centrului ANNA, unui expert WAVE şi a unui expert naţional care va definitiva 
proiectele elaborate; 

- Rodica Corețchii-Mocanu - MMPSF are  o viziune asupra procesului de elaborarea/modificare a 
standardelor și este necesar de avut o discuție cu ei; 

- Angelina Zaporojan –Pîrgari -  activitatea de elaborare a standardelor este prevăzută şi în Strategia 
Națională, deci există o sincronizare a activităților. Cele două standarde existente urmează a fi 
revizuite şi ajustate şi, respectiv, urmează de elaborat standarde pentru alte servicii, conform 
clasificării art. 8 din Legea nr.196 din 28 iulie. Este un proces complex pentru că este necesar de 
modificat mai multe acte legislative, inclusiv Legea cu privire la achiziţii, în baza căreia statul poate 
procura servicii de la prestatorii de servicii, fie acestea sunt ONG-uri, fie instituţii publice. O 
problemă este şi faptul că în prezent legea operează cu noţiunea de standarde pentru centre şi nu 
pentru servicii. Aici este necesar de schimbat abordarea pentru că mai multe centre pot presta 
acelaşi serviciu, de exemplu progarmele pentru agresori pot fi prestate de mai multe centre. Propun 
ca subiectul elaborării/revizuirii standardelor şi a cadrului legislativ ce ţine de achiziţiile servciiilor 
sociale să fie inclus pe agenda Consiliului Interministerial; 

- Daniela Misail-Nichitin – Centrul La Strada a transmis spre avizare Standardele minime de calitate 
pentru Telefonul de încredere, care nu au suferit modificări esenţiale în procesul de avizare cu 
excepţia extinderii serviciului pentru femei în general, nu doar pentru victimele violenței în familie. 

- Simion Sîrbu- Centrul pentru Agresori funcţionează în baza Hotărîrii de Guvern nr.1200 din 2010 
care trebuie ajustate. Trecem prin procesul de acreditare, la fel ca şi alte organizaţii şi înţelegem că 
majoritatea standardelor sunt necesare, pentru că avînd nişte reguli, ne protejăm şi pe noi. Părerea 
mea este doar că sunt prea multe şi trebuie revizuite; 

- Ion Babici – Aceste standarde includ mecanismul de finanţare? 
- Simion Sîrbu- standardele prevăd anumite norme ce ţin de baza tehnico-materială, resurse umane, 

număr de beneficiare şi criterii în conformitate cu Nomenclatorul Serviciilor Sociale. Nu este 
prevăzut mecanismul de finanţare (procurare) a serviciilor de către stat, doar o frază în Legea cu 
privire la Achiziţii; 

- Ion Babici – Coaliţia trebuie să vină cu propuneri legislative, pentru că cel mai important este 
procurarea serviciilor de către stat şi trebuie să fie stipulat foarte clar mecanismul de finanţare. 
Altfel, soarta unui centru va fi lăsată la cheremul unui funcţionar care poate înţelege problemele 
centrului, dar poate şi nu le înţelege şi atunci va dispune finanţarea doar în limitele întreţinerii 
Centrului. Exact aceleaşi probleme sunt şi în sistemul educaţional. După mine, standartizarea este o 
primă etapă pentru a trece ulterior la etapa accesării fondurilor; 

- Daniela Misail-Nichitin – Încă în 2013 La Strada a abordat subiectul achiziţiilor. Există o reticenţă 
mare din partea autorităţilor pentru că lor le este mai comod să facă achitări retrograd decît proactiv 
deşi acest lucru este cel mai important cînd este vorba de funcţionarea unui centru şi menţinerea 
serviciilor. Susţin ideea convocării Consiliului pe marginea acestui subiect şi la şedinţă trebuie 
invitaţi reprezentanţii Consiliului de Acreditare şi Agenţiei Naţionale pentru Prestatorii de Servicii; 

- Florence Tercier Holst-Roness – se pare că subiectul standardelor este unul foarte complex şi 
implică mi multe părţi. Este clar că anumite standarde trebuie revizuite şi ajustate, altele trebuie 
elaborate. La această activitate, Coaliţia are nevoie de expertiză din afară şi voi deja o aveţi, în 
persoana Marinei Pislakova, experţilor de la WAVE şi a unui expert naţional. Marina Pislakova, de 
exemplu, a auzit mai multe solicitări şi ea este dispusă să lucreze conform solicitărilor. Totuşi, eu 
vă recomand să analizaţi acţiunile pe care le aveţi planificate în acest an şi să prioritizaţi pentru a 
vedea de ce aveţi nevoie şi unde reuşiţi singuri; 

- Adriana Craciun – Este tipic organizaţiilor, să elaboreze un plan startegic şi după asta să analizeze 
ce pot implimenta şi ce  nu. PS, de obicei nu tot timpul se axează pe ce avem dar şi pe aspiraţiile 
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membrilor. Voi trebuie să aveţi o cercetare, fie prin interviuri, fie prin focus grupuri ca să vedeţi de 
ce au nevoie organizaţiile. Aceste nevoie trebuie proritizate pentru ca din acestea să reiasă ulterior 
alte activităţi. 

Sumarul discuţiilor/follow-up: 
- De propus MMPSF convocarea Consiliului Interministerial cu participarea Consiliului de 

Acreditare şi Agenţiei Naţionale pentru Prestatorii de Servicii pe subiectul elaborării/modificării 
cadrului legislativ în domeniu; 

- Planificarea procesului de cercetare/ elaborare a stanrdelor minime de calitate cu participarea 
experţilor străini; 

- Evaluarea de către Consiliu a activităţilor prevăzute în 2017 din PS şi prioritizarea acestora. 
 
II. Programul de informare şi sensibilizare 
- Veronica Teleucă – programul conţine evenimentele de sensibilizare, în mare parte acestea sunt 

Campania de 16 Zile, evenimentul One Billion Rising, ateleirul de instruire COMBI, extinderea 
disciplinei opţionale Relaţii armonioase în cuplu, etc. Voi ruga membrii care coordonează anumite 
activităţi să relateze succint despre implimentarea acestora; 

- Angelina Zaporojan-Pîrgari- atelierul COMBI cu participarea expertului Everold Hosseini a avut 
loc şi membrii Coaliţiei au contribuit în cadrul grupurilor de lucru. Urmează să decidem care 
element al Campaniei va fi implimentat şi cum;  

- Elena Burcă – eu propun să includem şi campania Step UP în acest Program; 
- Daniela Misail-Nichitin - referitor la extinederea numărului de şcoli unde va fi predată disciplina 

opţională „Relaţii armonioase în cuplu” la moment aceasta se implimentează în 21 de licee. În luna 
mai va avea loc Conferinţa naţională a inspectorilor şcolari şi este o oportunittate bună pentru 
organizaţii să promoveze acestă disciplină în liceele din localitate. În aşa fel va fi şi o conexiune 
dintre mediul şcolar-profesori şi ONG-le din domeniu. Suplimentar, profesorii vor fi şi remuneraţi. 

- Florence Tercier Holst-Roness – există o suprapunere a anumitor activităţi în ensul că acestea sun 
desfăşurate/coodonate de anumite organizaţii cum este La Strada sau Centrul de Drept al Femeilor. 
Vă propun să faceţi o cartografiere a acestora ca să fie clar care organizaţie le implimentează şi care 
este contribuţia membrilor CN. 

 
Concluzii (sumarul) discuţiilor: 
- Informarea membrilor CN cu privire la activităţile planificate în cadrul relaborării Planului COMBI 

şi extinderii disciplinei opţionale; 
- Cartografierea „mappingul” activităţilor specifice unor membri şi transmiterea membrilor CN; 
- Detalierea campaniei Step Up (activităţile realizate/planificate,etc); 
 
Programul III Consolidarea capacităţilor Coaliţiei şi membrilor CN 
- Veronica Teleucă- acest program este cel mai dificil pentri că aici avem cel mai mult de lucrat. 

Din activităţile propuse, am reuşit să aprobăm PS şi structura Coaliţiei, regulamentul ce ţine de 
regrantare, formulare de aplicare, regulamentul pentru fondul de suport. Urmează a fi modificat 
regulamentul de funcţionare, de elaborat regulamentul Consiliului şi indicatorii de monitorizare şi 
formularul de raportare al CN. Aceste activităţi sunt planificate pentru semestrul I (regulamentul de 
activitate al CN şi al Consiliului) şi pentru semestrul II (formularul de raportare şi indicatorii de 
monitorizare); 

- Daniela Misail-Nichitin (liderul grupului pe structură) – grupul pe structură şi-a dus la bun sfîrşit 
misiunea deşi a fost un exerciţiu dificil pentru mine personal dar şi pentru membri. O lecţie învăţată 
este faptul că trebuie să dedicăm mai mult timp şi să includem pe agendă doar un subiect, mai ales 
cînd acest subiect este foarte complex şi necesită o analiză temeinică, aşa cum a fost cu discuţia pe 
structură; 

- Veronica Teleucă – de fapt lecţia învăţată este că trebuie să venim cu tema pe acasă pregătită, ori în 
cazul discuţiilor pe structură, membrii nu s-au informat şi pregătiti suficient.  
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Referitor la atelierele de instruire, sunt mai multe ateliere planificate pentru anul 2017, unele din ele 
sunt tematice, cum ar fi atelierul pe standarde, altele sunt solicitate de membri, cum ar fi cel cu 
psihologii sau consolidarea capacităţilor instituţionale care va fi organizat de dl. Caraseni în lunile 
octombrie/noiembrie 2017. Urmează a fi selectate un număr de organizaţii care vor beneficia de 
aceste instruiri. O instruire în acest sens a fost organizată deja în luna martie, anterior procesului de 
aplicare la progarmul de granturi mici;  

- Adriana Craciun – Nu este clar cum vor fi selectate aceste organizaţii şi cine le va selecta. Nu 
există nişte criterii şi totodată nu sunt clare necesităţile organizaţiilor, pentru că un atelier vine să 
acopere nişte necesităţi. În cazul dat, procesul este invers, se organizează ateliere care posibil nu 
sunt tocmai necesare pentru aceste organizaţii. Şi altă întrebare este de ce este deja selectat dl. 
Carseni, pentru că ar putea fi şi alţi experţi în cadrul unui concurs. Şi ar putea fi alţi experţi, mai 
potriviţi pentru acest tip de ateliere şi aceste organizaţii. Este mai firesc şi logic ca iniţial să se facă 
o evaluare a necesităţilor care este o precondiţie şi ulterior de elaborat un plan de consolidare a 
capacităţilor şi respectiv de organizat ateliere de instruire conform necesităţilor identificate chiar de 
membri; 

- Angelina Zaporojan-Pîrgari- În nici un caz dl. Caraseni nu va putea acoperi toate necesităţile 
membrilor şi a tuturor membrilor. Am discutat să avem un număr limitat de organizaţii (3/4 
organizaţii). Subiectul managementul proiectelor a fost solicitat de către ei, în cadrul elaborării 
Planului Strategic, suplimentar, această lacună a fost identificată şi la aplicarea pentru granturile 
mici. Am prevăzut planul de consolidare a capacităţilor în proiectul OAK, doar că anumite ateliere 
au fost organizate mai devreme ca urmare identificării unor lacune în procesul de lucru; 

- Ion Babici-  cred că trebuie diferenţiate ateleierele în dependenţă de cui sunt adresate. De exemplu, 
atelierele pe managementul proiectelor, acestea nu sunt relevante pentru persoanele care sunt foarte 
avanstae în managementul proiectelor. Ar putea fi două ateliere diferite, în dependenţă de 
experienţa persoanelor implicate. De exemplu, pentru anumiţi membri ar putea fi organizate ateliere 
cu acreditarea ulterioară a participanţilor. Acest fapt ar permite acumularea unui punctaj mai mare 
la accesarea unor fonduri europene; 

- Eleonora Grosu – acestea sunt necesităţi individuale, pentru că necesităţile sunt fie individuale ale 
unor-unui mmebru, fie necesităţi colective. Atunci cînd planificăm ateliere de instruire trebuie să 
evaluăm care necesităţi sunt acoperite şi de ce resurse dispunem; 

- Daniela Misail-Nichitin – sunt necesităţi individuale dar pogramul III are componenta de 
consolidare a a capacităţilor membrilor deci ar putea fi ateliere de instruire ţintite. Totodată, trebuie 
elaborate nişte criterii foarte clare pentru organizaţiile care aplică şi cine le selectează; 

- Angelina Zaporojan-Pîrgari – referitor la evaluarea necesităţilor la care face referire Adriana 
Craciun, în 2014 cu suportul unui expert WAVE, Centrul de Drept a elaborat raportul Capacity Gap 
Analyis care poate fi considerat ca un „baseline”; 

- Adriana Craciun – acest raport este mai mult tehnic dar evaluarea necesităţilor se axează şi pe 
partea instituţională a unei organizaţii care este mult mai profundă şi mai fină. Consolidarea 
capacităţilor organizaţiilor membre trebuie să fie prioritatea Coaliţiei pentru că Coaliţia va fi cu atît 
mai consolidată, cu cît cea mai slabă organizaţie este puternică. 

- Ion Babici – atunci cînd am elaborat acest plan au fost scoase la iveală şi alte necesităţi care, după 
părea mea, sunt cele mai urgente, şi anume, activităţile de consolidare a comunicării şi interacţiunii 
dintre membri, activităţi de team building. Acest aspect este mai important decît instruirile tematice 
a psihologilor, juriştilor etc. Noi trebuie să ne cunoaştem, să ne consolidăm, să ne acceptăm şi 
atunci deja putem organiza ateliere tematice. A fost foarte bun atelierul de la Wermont dar astfel de 
activităţi trebuie organizate permanent. Din experienţa proprie de formare a unei coaliţii la nivel 
local, pot să spun că prioritar trebuie consolidată comunicarea şi ulteriror de demarat activităţi 
specializate pentru diferite categorii de specialişti. Avem doi ani de zile pînăla finele proiectului şi 
aceasta este partea la care trebuie să lucrăm cel mai mult. Cred că şi fonduri putem identifica în 
acest sens. Un alt element important este vizibilitatea Coaliţiei pe exterior şi anumite proceduri 
pentru a asigura comunicarea rapidă şi vizibilitatea ei. De cele mai multe ori trebuie să acţionăm 
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foarte rapid, fără a aştepta consimţămîntul tuturorşi aici trebuie să fie clar cine este responsabil să 
reprezinte Coaliţia; 

- Veronica Teleucă - la următoarea şedinţă a Consiliului vom discuta despre comunicarea neformală 
şi cum începem organizarea lor. Cu adevărat aceasta este o necesitate care a fost scoasă la iveală şi 
de chestionarele pe care le completaţi deja al doilea an, rezultatele cărora vă vor fi comunicate. 
Plus, în cel mai curînd timp urmează de elaborat Planul de Comunicare care va include atăt 
aspectele de comunicare externă, cî şi aspectele de comunicare internă. 

 
Fondul de urgenţă şi de suport pentru beneficiarele organizaţiilor: 
- Veronica Teleucă – au fost elaborate nişte criterii simple şi un regulament. Organizaţiile au 

prezentat descrierea cazurilor şi Consiliul de Administrare a acceptat cererile de finnaţare iar pentru 
unele a stabilit şi o evaluare suplimentară care va fi efectuată de un mebru al Consiliului. 

 
Sistemul de colectare a datelor: 
- Veronica Teleucă – pentru această activitate este prevăzut un exeprt în al doilea semestru anul 

2017.  La moment, datele statistice le colectăm în baza unor formulare de date statistice simple. 
 
Sumarul discuţiilor/follow-up: 
Mia Vukojevic: A fost o şedinţă diferită de data trecută, este palpabil că aveţi sentimentul de 
apartenenţă la Coaliţie. Aveţi foarte multe obiective de realizat, lucrurile progresează, mergeţi pe o 
curbă de sus în jos dar sunteţi pe un drum corect al schimbrăii. 
Follow-up: 
- Organizarea unei şedinţe de planificare în prima săptămînă a fiecărei luni cu Consiliul de 

Administrare; 
- Elaborarea Planului de Comunicare pînă la finele semestrului I; 
- Completarea tuturor formularelor statistice privind numărul beneficiarelor şi chestionarelor de auto-

evaluare şi transmiterea rezultatelor membrilor; 
- Prioritzarea activităţilor din Programul III şi planificarea activităţilor de consolidare a comunicării 

şi interacţiunii „team-building”, „peer to peer”, etc; 
- Revizuirea activităţilor din perspectiva evaluării necesităţilor în mod prioritar şi 

planificarea/organizarea atelierelor de instruire în baza Planului de  Consolidare a Capacităţilor; 
- Referitor la aprobarea candidaturilor în calitate de membri ai Coaliţiei Naţionale a ONG-lor 

„Vesta” şi Centrul Psiho-social din Vulcăneşti decizia va fi luată de Consiliu după o evaluare şi 
discuţie supliementară (criteriile, procedura, etc). Organizaţiile vizate vor fi informate de către 
Secretariat despre decizia Consiliului; 

- Pagina web a Coaliţiei va fi prezentată de către comunicatorul CN în primele două săptămîni ale 
lunii mai 2017; 

- Consiliul a aprobat candidatura dnei Ina Gradinaru în calitate de membru al Consiliului de 
Administrare. 

 
Secretarul şedinţei: Veronica Teleucă 
 
Înregistrarea audio se păstrează la Secretariatul Coaliţiei. 
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